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Protokół Nr 1/2018 

z wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej,  Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Komisji ds Promocji Gminy, Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych                   

z dnia 13 grudnia 2018 roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Koptewicz Walentyna, Przewodniczący Komisji,  

2. Chmur Eugeniusz, członek Komisji 

3. Jakimiuk Anatol, członek komisji 

4. Lipiński Zbigniew, członek komisji 

5. Zalewska Katarzyna, członek komisji 

6. Członkowie Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych: Skomorowski Marek, 

Zalewska Katarzyna, Jurkowicz Marta, Chmur Eugeniusz, Tatarczuk Przemysław 

7. Członkowie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: Zawadzki Piotr, Wierciński 

Wojciech, Piotrowska Krystyna, Zambrowski Paweł, Matwiejuk Jarosław 

8. Członkowie Komisji Skarg, Wniosków, Petycji, Król Adam, Jurkowicz Marta, Matwiejuk 

Jarosław 

9. Kędra Ptaszyńska Dorota, Wójt Gminy 

10. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

11. Turkowicz Urszula Pełnomocnik Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych 

 

W wyniku porozumienia Przewodniczących Komisji Rady Gminy, w dniu 13 grudnia 

2018 roku o godz. 10-tej odbyło się wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy. Posiedzenie 

otworzył Pan Zawadzki Piotr, poinformował, że w dniu dzisiejszym przebieg posiedzenia 

będzie następujący: na początku przez Pan Walenty Korycki Sekretarz Gminy, przeprowadzi 

szkolenie na temat obowiązków i praw radnego. Po szkoleniu nastąpi przerwa. Na przerwie 

Komisja ds. Promocji, Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych oraz Komisja Skarg, Wniosków i 

Petycji ukonstytuują się, wybiorą Przewodniczących Komisji.  Po przerwie, dokona się 

wyboru przewodniczącego obrad, który poprowadzi ciąg dalszy posiedzenia według 

następującego porządku dziennego:  

 

Porządek posiedzenia: 

1. Obowiązki i Prawa Radnego Gminy – Szkolenie 

2. Ukonstytuowanie się Komisji ds. Promocji, Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych oraz 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

3. Omówienie materiałów i projektów uchwal na Sesję Rasy Gminy w sprawach: 

1). Zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

2). Wprowadzenia zmian do Statutu Gminy Boćki 

3). Omówienie projektu uchwały budżetu gminy na 2019 rok i WPF 

4). Przeprowadzenia konsultacji społecznych w celu zaopiniowana projektów statutów 

jednostek pomocniczych Gminy Boćki 

5). Projektu Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok 

6). Uchwała o współpracy gminy Boćki z organizacjami pozarządowymi 

7). Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójtowi Gminy 

8). Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami i zapobieganiu bezdomności  

4. Sprawy różne 

5. Opracowanie planów pracy komisji 
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Ad pkt 1. Szkolenie z zakresu obowiązków i praw radnego przeprowadził Pan Walenty 

Korycki Sekretarz Gminy. 

1. Składanie oświadczeń majątkowych radnego gminy. Radni zobowiązani są do 

złożenia oświadczeń majątkowych w terminach. Pierwsze w ciągu 30 dni od dnia 

złożenia ślubowania. Następne każdego roku w terminie do dnia 30 kwietnia i ostatnie 

na dwa miesiące przed upływem kadencji. Osoby „pozostające we wspólnym 

pożyciu” z radnymi gmin nie będą mogły być członkami władz zarządzających, 

kontrolnych czy rewizyjnych, ani też pełnomocnikami spółek handlowych z udziałem 

gminnych osób prawnych lub przedsiębiorców, w których uczestniczą takie osoby. 

2. Obowiązki radnego. Radny winien być wzorem i przykładem do naśladowania. Nie 

może pozwolić sobie na niestosowne zachowanie, ponieważ jest reprezentantem 

mieszkańców i takie zachowanie godzi również w dobre imię samorządu, który 

reprezentuje. Składając ślubowanie zobowiązuje się do rzetelnego sprawowania 

swoich obowiązków i do sumiennego i aktywnego działania nie tylko w samych 

obradach rady i komisji, ale i poza nią również. 

3. Prawa radnego. W związku z wykonywaniem mandatu radny korzysta z ochrony 

prawnej przewidzianej dla funkcjonariuszy publicznych. Ma prawo do tworzenia 

klubów radnych, prawo ochrony stosunku pracy, prawo do diet i zwrotu kosztów 

podróży służbowych. 

4. Zakazy radnemu. Nie może on nawiązać stosunku pracy w urzędzie, w którym 

uzyskał mandat, nie może podejmować dodatkowych zajęć ani otrzymywać darowizn 

mogących podważyć zaufanie wyborców do wykonywania mandatu. Nie może 

nadużywać mandatu radnego. Nie może prowadzić działalności gospodarczej  z 

wykorzystaniem mienia komunalnego jednostki, w której radny uzyskał mandat, a 

także zarządzać taką działalnością lub być przedstawicielem czy pełnomocnikiem w 

prowadzeniu takiej działalności.  

5. Sposób składania skarg, wniosków i interpelacji. Nie ma teraz interpelacji ustnych, 

składa się na piśmie do Przewodniczącego Rady Gminy, który przekaże je do 

załatwienia według właściwości. 

Radny Zambrowski Paweł, zapytał, czy można składać ustnie. Sekretarz 

odpowiedział, że można zabrać głos w sprawach różnych, ale trzeba złożyć na piśmie. 

 

Ogłoszono przerwę. 

Po przerwie wznowiono obrady. Na Przewodniczącego obrad wybrano Pana Zawadzkiego 

Piotra Przewodniczącego Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Przewodniczący 

obrad przystąpił do realizacji porządku obrad. 

 

Ad pkt 2 Na Przewodniczącego Komisji ds. Promocji, Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych 

został wybrany Pan Marek Skomorowski. Na Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji została wybrana Pani Marta Jurkowicz.. 

 

Ad. pkt 3.1. Pani Skarbnik omówiła szczegółowo projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2018 rok. 

Pani Skarbnik poinformowała, że zmian należy dokonać w związku z tym, że: wpłynął 

wniosek od Dyrektora Szkoły Podstawowej w Andryjankach o zwiększenie budżetu dla 

Szkoły do końca 2018 roku o kwotę 15 tys zł z przeznaczeniem na: wypłatę wynagrodzenia 

dla pracowników obsługi za miesiąc grudzień 5 500 zł, zaliczki na podatek 4 500 zł, opłacenie 

bieżących faktur 5 tys zł, zakupiono opał/węgiel w miesiącu grudniu na kwotę 5 700 zł. W 

miesiącu październiku br zwiększono budżet dla szkoły o kwotę 100 tys zł. Ponadto jest 
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potrzeba zwiększenia środków dla Biblioteki o kwotę 5 tys zł. oraz dokonać przesunięć 

środków na drogach. 

Radna Krystyna Piotrowska wypowiadała się, że po pierwsze trzeba było, aby kierownicy 

jednostek przedstawili szczegółowe zapotrzebowanie, na co chcą wydać pieniądze i radni 

zdecydowaliby, czy dadzą, czy nie, a tu jest inaczej, najpierw daj, ale radni nie wiedzą, na co 

mają dać. 

Wójt powiedziała, że do każdej jednostki było skierowane pismo, aby kierownicy składali 

zapotrzebowania na środki, kierownicy zapotrzebowania złożyli, Pani dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Andryjankach również takie zapotrzebowanie złożyła. 

Pani Krystyna Piotrowska mówiła, że wszystkie wydatki finansowe należy uzgadniać z 

Komisją Finansową. Radni wypowiadali się, żeby Pani dyrektor wyjaśniła, dlaczego brakuje 

dla niej środków finansowych. 

Pani Skarbnik poinformowała, że budżet to ma gmina, a jednostki mają plan finansowy. 

Projekt budżetu opracowuje Wójt Gminy i projekt budżetu do zaopiniowania przedkłada 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku i dla radnych do zapoznania się i podjęcia 

uchwały na Sesji Rady Gminy. 

Pani Skarbnik mówiła, że w celu prawidłowej realizacji zadań, trzeba dokonać 

proponowanych zmian w budżecie gminy. 

Prowadzący obrady Pan Piotr Zawadzki podsumował, że pieniądze dla szkoły trzeba 

zwiększyć, ale pomimo tego należy zaprosić Panią dyrektor i niech wytłumaczy, dlaczego 

brakuje dla niej pieniędzy. Projekt uchwały na Sesję Rady Gminy w sprawie zmian w 

budżecie gminy komisja zatwierdza.  

 

Ad. pkt 3.2. Pan Walenty Korycki Sekretarz Gminy poinformował, że zmiany w Statucie 

Gminy były już dokonane na Sesji poprzedniej kadencji, ale teraz w związku z utworzeniem 

Klubu Radnych w ilości 3 radnych, zachodzi potrzeba dokonania zmian Statutu i zapis, „Klub 

może utworzyć co najmniej 5 radnych” , zmienić na zapis „co najmniej 3 radnych”. Odczytał 

projekt proponowanych zmian. Radni uwag nie zgłosili. 

 

Ad. pkt 3.3. Pani Andrzejuk Mirosława Skarbnik Gminy poinformowała radnych, że 

opracowanie projektu budżetu gminy jest wyłączną sprawą Wójta Gminy. Tak jak już 

wcześniej informowała radnych, Wójt opracowuje projekt budżetu i przedkłada go Radzie 

Gminy i Regionalnej Izbie Obrachunkowej do zatwierdzenia. RIO projekt budżetu 

zatwierdziło. Projekt składa się z załączników i z uzasadnienia. Projekt budżetu gminy na 

2019 rok w miesiącu listopadzie doręczony był radnym na piśmie w celu zapoznania się. 

Ponadto Skarbnik Gminy dodatkowo jeszcze na posiedzeniu komisji szczegółowo i kolejno 

omawiała plan dochodów i wydatków. Radni na bieżąco zadawali pytania, a Pani Skarbnik 

wyjaśniała. 

Radny Piotr Zawadzki proponował wstrzymać się i zastanowić nad sprzedażą zabudowanej 

magazynem GS działki przy ulicy Załońskiej. W przyszłym roku jak zakupi się ciągnik ze 

sprzętem do celów komunalnych, to trzeba będzie go gdzieś garażować, może właśnie w tym 

magazynie. 

Krystyna Piotrowska dodała, że na placu obok magazynu można zrobić targowisko. 

Radna dodała, aby na drodze dojazdowej do bloków ustawić znak drogowy zakazu wjazdu 

samochodów powyżej 8 ton. Wójt odpowiedziała, że sprawdzi, kto jest właścicielem tej drogi, 

jeżeli Wspólnota to Wspólnota powinna ustawić znak, a nie Gmina. Pan Kolejkowicz 

Mirosław sprawdził, właścicielem drogi jest Skarb Państwa, ale nie wie i musi sprawdzić, kto 

jest władającym.  
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Piotr Zawadzki powiedział, żeby Kolejkowicz dodatkowo sprawdził, jakie jest przeznaczenie 

działki „na kweresie”, którą gmina zamierza sprzedać, inwestycyjna, czy budowlana, może 

jeszcze przyda się dla gminy.  

Pani Wójt powiedziała, że ponownie otrzymała telefon ze Starostwa w Bielsku Podlaskim, iż 

budynek po „Kemperze” przy ulicy Dubieńskiej jest majątkiem Skarbu Państwa i Starostwo 

chce go przekazać dla Gminy za darmo, tylko należy zapłacić zaległość w wysokości 17 tys.zł 

Szczególną uwagę zwrócili radni i dyskutowali na temat dokonania rekultywacji byłego 

gminnego składowiska odpadów komunalnych w Boćkach. W obawie przed nawiezieniem 

niebezpiecznych odpadów, w trakcie prowadzonej rekultywacji, radni proponowali, 

wprowadzić nadzór robót, bądź ustawić monitoring. Wójt powiedziała, że w sprawie 

wykonania rekultywacji domówiono się z Przedsiębiorstwem Usług Komunalnych w 

Hajnówce, ma być uporządkowane, do pryzmy dowieziona gleba, zasiana trawa i posadzone 

drzewa.  

Radna Krystyna Piotrowska miała wątpliwości, co do przeznaczenia środków 100 ts zł na 

remont oczyszczalni ścieków. Chciałaby zobaczyć umowę, zawartą z Wodociągami 

Podlaskimi, dlaczego gmina musi płacić za remont, skoro oni administrują. 

Wójt odpowiedziała, że budynek oczyszczalni ścieków jest środkiem trwałym gminy, gmina 

jest właścicielem i musi remontować. Wodociągi tylko administrują siecią wodno – 

kanalizacyjną. Nieprzyjemny zapach, który unosi się czasami z oczyszczalni, spowodowany 

jest brakiem złego systemu napowietrzenia, trzeba go naprawić.  

Radny Adam Król powiedział, że za takie pieniądze można wybudować nową oczyszczalnię 

ścieków. Sekretarz Gminy odpowiedział, że nie zgadza się z Panem Radnym, wybudowanie 

nowej nie będzie kosztowało 100 tys zł, tylko kilkanaście milionów. Obecny budynek, ma już 

ponad 20 lat, zużywa się i trzeba sukcesywnie remontować. Jest możliwość pozyskania 

dotacji na ten cel, więc trzeba ją wykorzystać i przeprowadzić remont. 

Radny Król Adam powiedział, że czytał protokoły z Sesji i Komisji z poprzednich kadencji 

Rady Gminy i stale prowadzone były remonty oczyszczalni i dziwne jest, że nie działa. 

Pani Piotrowska Krystyna proponowała zmienić diety dla Radnych na ryczałt, a za 

nieobecność na posiedzeniu potrącić. 

Pani Wójt informowała radnych, że gminę nie stać na budowę nowego budynku GOK. Trzeba 

pomału remontować budynek ten, który jest. Proponuje zmianę miejsca lokalizacji realizacji 

inwestycji projektu „Centrum Produktu Lokalnego” w miejscowości Dubno na realizację w 

Boćkach przy Gminnym Ośrodku Kultury. W grę wchodzi przebudowa, nadbudowa i 

rozbudowa oraz utwardzenie placu. 

 

Skarbnik Gminy poinformowała, że uchwała Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Boćki 

na lata 2019-2022 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2024 to jest 

ujęcie budżetu gminy, tylko w nieco inny sposób. Prosiła radnych o przyjęcie proponowanego 

projektu budżetu gminy, ponieważ nie jest to budżet końcowy, w miesiącu marcu na nowo 

zostanie zmodyfikowany. 

 

Ad.pkt. 3.4. Sekretarz Gminy powiedział, że każde sołectwo posiada statut, teraz w związku 

ze zmianą przepisów trzeba wprowadzić zmiany do statutu, ponieważ została wydłużona do 5 

lat kadencja Rad Sołeckich i Sołtysów. Ustawa nakazuje, żeby przed uchwaleniem 

przeprowadzić konsultacje społeczne w celu zaopiniowania projektów statutów jednostek 

pomocniczych. Celem konsultacji jest możliwość wyrażenia opinii przez mieszkańców na 

temat zapisów w projektach statutów. 

 

Ad pkt 3.5. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok omówiła Pani 
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Turkowicz Urszula Pełnomocnik Gminnej Komisji. Celem realizacji programu jest 

intensyfikacja działań profilaktycznych i edukacyjnych, uświadamianie zagrożeń 

wynikających z uzależnień. Wspieranie lecznictwa odwykowego poprzez zakup dodatkowych 

świadczeń zdrowotnych lub programów psychoterapii dla członków rodzin. Finansowanie 

badań wykonywanych przez psychiatrę i psychologa w zakresie wydawania opinii. Składanie 

wniosków oraz opłacanie kosztów postępowania sądowego w przedmiocie uzależnienia od 

alkoholu w stosunku do osób zobowiązanych do leczenia odwykowego sądownie. Zakup i 

dystrybucja materiałów edukacyjnych na potrzeby zespołu interdyscyplinarnego i punktu 

konsultacyjnego. Za udział w posiedzeniu dotychczas członek komisji otrzymywał 

wynagrodzenie w wysokości 6% minimalnego wynagrodzenia pracowników. Pani 

Pełnomocnik zwróciła się z prośbą o wyrażenie zgody na podwyższenie wynagrodzenia do 

7% minimalnego wynagrodzenia.  

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek Pani Pełnomocnik o ustalenie 

wynagrodzenia dla członków komisji w wysokości 7% minimalnego wynagrodzenia 

pracowników. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, „za” – oddano 11 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się  - 3 głosy. 

Wniosek otrzymał większość głosów. 

 

Ad pkt. 3.6.Projekt uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Boćki z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok omówiła Wójt Gminy. Przedmiotem 

współpracy jest wykonywanie zadań publicznych w celu zaspokajania istniejących potrzeb 

społecznych mieszkańców gminy Boćki z zakresu: 1). Ochrony i promocji zdrowia, 2). 

Upowszechniania kultury fizycznej i sportu, 3). Ochrona dziedzictwa kulturowego, 4). 

Działania na rzecz integracji i zwiększania uczestnictwa osób niepełnosprawnych w życiu 

społecznym. 

 

Ad. pkt 3.7. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójtowi Gminy przedstawił 

Sekretarz Gminy. Wynagrodzenie Wójta składa się z wynagrodzenia zasadniczego, dodatku 

funkcyjnego, dodatku specjalnego, dodatku za wieloletnią pracę. Ponadto przysługują 

Wójtowi inne uprawnienia wynikające z kodeksu pracy i z ustawy o pracownikach 

samorządowych. 

Radna Pani Krystyna Piotrowska wypowiadała się, że Wójt wyjeżdża z Urzędu i nie mówi 

dlaczego i dokąd jedzie, nikt z pracowników nie wie gdzie jest. Sekretarz informował, że 

Wójt ma czas nie normowany, delegację bierze jak wyjeżdża poza teren gminy, po terenie 

gminy jeździ bez delegacji. Wójt nie ma obowiązku zwalniać się u podwładnych.  

Przewodniczący przegłosował projekt uchwały. „za” oddano 10 głosów, przeciw – 1 głos, 

wstrzymało się – 3 głosy. 

 

Ad pkt 3.8. Sekretarz Gminy poinformował, że na Sesji będzie jeszcze jedna uchwała, w 

sprawie programu opieki nad zwierzętami i zapobieganiu bezdomności. W dniu dzisiejszym 

projektu nie ma, ponieważ  z dniem 31 grudnia r kończy się umowa ze schroniskiem w 

Radysach i ogłoszone zostało zapytanie ofertowe. Termin składania ofert upływa jutro 14 

grudnia. Po otrzymaniu ofert projekt uchwały zostanie podany w BIP. Uchwałę tę podejmuje 

się co roku. 

 

Ad pkt 4. Sprawy różne 

Piotr Zawadzki ustawić znaki drogowe na skrzyżowaniu ulicy Akacjowej i Lipowej, kto ma 

pierwszeństwo przejazdu. 
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Pani Wójt poinformowała, że Powiatowy Zarząd Dróg rezerwuje na drogi powiatowe na 

terenie gminy Boćki kwotę 450 tys zł i pyta  czy gmina dołoży pieniędzy na remont drogi 

Andryjanki do Pomnika Wygonowo. 

Pan Piotr Zawadzki mówił, że na Zarzeczu w Boćkach i w innych miejscach są działki i 

posesje porośnięte suchą trawą, chwastami i stoją suche drzewa. Proponuje, aby strażacy 

przeszli się do właścicieli tych posesji i poprosili, żeby posprzątali, ponieważ trawy stanowią 

zagrożenie pożarowe, a suche drzewa zagrożeniu życiu sąsiadom.  

 

Ad pkt 5. Radni zadecydowali, że nad planem pracy zastanowią się, odłożyli do następnego 

posiedzenia. 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenie zakończono o godz. 15.10. 

Protokołował: Helena Kłosińska 

Przewodniczący Komisji 

Walentyna Koptewicz 

 

  

 


